
HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
 
 

Komise pro předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022 (dále jen komise) – 2. 
jednání 
zápis z jednání konaného 9. 11. 2020 v 16:00 
 
Místo:  
Online jednání, WebEx 
 
Přítomni:  
 
Předseda:  
JUDr. Jiří Pospíšil 
 
Členové:  
Ing. Martin Bednář, Mgr. Ing. Jaromír Beránek, Mgr. Patricia Cipro, Mgr. Martina Gellová, Ing. Kristýna 
Jirátová, Ph.D., Mgr. Marek Polach 
 
Odborník s poradním hlasem: 
Mgr. Reda Ifrah 
 
Tajemnice: 
Mgr. et Mgr. Blanka Kučerová  
 
Hosté: 
Alena Hrdličková – zástupce za Martina Churavého, cand. soc.  
Ing. Karel Andrle 
 
Jednání řídil: Jiří Pospíšil  
 
Zapsala: Blanka Kučerová  
 
Program a obsah jednání: 
 

1. Zahájení jednání komise  

2. Shrnutí informací ohledně komunikace s Úřadem vlády   

3. Shrnutí informací ohledně kontaktování potenciálních partnerů hl. m. Prahy pro nadcházející 
předsednictví 

4. Prezentace plánovaných akcí v Pražském domě v Bruselu během nadcházejícího předsednictví 

5. Prezentace plánovaných akcí odboru kultury a cestovního ruchu během nadcházejícího 
předsednictví 

6. Závěr a shrnutí úkolů pro příští jednání 

 
Ad 1) 
Jednání bylo zahájeno Jiřím Pospíšilem, předsedou komise, který nejprve přivítal přítomné členy a hosty 
a nastínil průběh jednání. Předseda dále zdůraznil, že bude na tomto jednání klíčové domluvit se, jak 
komise naloží s plánem aktivit Úřadu vlády na nadcházející předsednictví.    
 
Ad 2)  
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Předseda komise předal slovo tajemnici Blance Kučerové, která seznámila komisi s programem 
jednání. Tajemnice u prvního bodu programu předala slovo Redu Ifrahovi, který pro komisi připravil 
shrnutí komunikace s Úřadem vlády. 
 
Reda Ifrah (odborník s poradním hlasem):   
Reda Ifrah komisi odkázal na podklady od Úřady vlády, které byly členům zaslány před jednáním: 
indikativní kalendář plánovaných akcí během českého předsednictví v Radě EU, dále shrnutí možné 
spolupráce mezi Úřadem vlády a MHMP. Upozornil dále komisi na existenci pracovní skupiny Úřadu 
vlády, kde probíhá technická koordinace, a ve které je členem za MHMP Markéta Štalmachová (která 
je rovněž členkou komise pro předsednictví, pozn. tajemnice). Ifrah jednal s úřadem vlády celkem třikrát: 
řešilo se, jakým druhem akcí lze propagovat samotné předsednictví, rámec komunikační kampaně 
spojené s předsednictvím, a také to, kde se nabízí prostor pro spolupráci s MHMP.  
 
Kolega Ifrah dále vytyčil následující body z dokumentu Možností spolupráce s MHMP od Úřadu vlády: 
 

• Zahájení předsednictví v Rudolfinu v kombinaci s festivalem United Islands of Prague  

• Zakončení předsednictví v Národním muzeu, s doprovodným kulturním programem 

• Akce v průběhu předsednictví – Signal festival, Design Blok Prague, apod. 

 

Výše uvedené body jsou dle Ifraha akce, kde by se Praha určitě měla zapojit. Zároveň dodal, že by se 

Praha mohla zapojit jako poskytovatel záštity předsednictví. Dále odkázal na indikativní kalendář akcí 

od Úřadu vlády, ve kterém opět vyznačil nejdůležitější akce v kontextu Prahy a MHMP: 

 

• Výjezdní zasedání spojená s tematikou inovací: Výjezdní zasedání ERAC (European Research 

Area and Innovation Committee), Výjezdní zasedání RWG (Research Working group of EU 

Council) – attaché trip (vše v září 2022) 

• Akce zaměřené na kulturní dědictví: EU CULTNET- Expertní konference zaměřená na ochranu 

kulturního dědictví (září 2022) 

• Evropské fórum cestovního ruchu, (pravděpodobně říjen/listopad 2022) 

• EU konference o mládeži (12. – 13. červenec 2022) 

• Neformální jednání byra Výboru regionů (září 2022)  

• Pražský summit– neformální Evropská rada (září 2022) – na neformálním summitu by Praha 

dle kolegy Ifraha měla sehrát určitou roli a zajistit svou účast minimálně na neformální části 

summitu (např. komunikační kampaň, účast primátora na zahájení akce)  

  

Členové komise byli dále vyzváni k diskuzi:  
 
Jaromír Beránek (zastupitel za Piráty): 
Zastupitel Beránek podotkl, že inovace v různých oblastech jsou pražskou doménou a že Praha má 
v tomto ohledu během předsednictví v roce 2022 určitě mnoho, co nabídnout. 
 
Marta Gellová (zastupitelka za ANO): 
Zastupitelka Gellová ve své reakci vyzdvihla EU konferenci o mládeži, která je dle jejího názoru velmi 
důležitá.  
 
Jiří Pospíšil (předseda komise, zastupitel za TOP 09 a STAN – Spojené síly pro Prahu): 
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Předseda Pospíšil zdůraznil, že by se Praha měla soustředit hlavně na cestovní ruch. Dále navrhl další 
postup komise: do 14 dnů do příštího jednání by se všechny politické kluby ZHMP měly vyjádřit 
k indikativnímu seznamu akcí poskytnutému Úřadem vlády a usnést se na tom, jaké akce pro ně budou 
během nadcházejícího předsednictví prioritní. Sběrem těchto informací byla pověřena tajemnice komise 
Blanka Kučerová.  Do přípravy pokladů bude zapojen také Reda Ifrah. 
 
Ad 3) 
V jednání pokračovala tajemnice Kučerová, která komisi informovala o tom, jak probíhalo kontaktování 
potenciálních partnerů hl. m. Prahy pro nadcházející předsednictví. Kontaktováni byli: GSA, zastoupení 
Evropské komise v ČR, Kancelář Evropského parlamentu v Česku a Prague City Tourism. Kromě GSA 
již všechny zmíněné subjekty na oslovení reagovaly. Tajemnice předala slovo kolegovi Ifrahovi, který 
okomentoval reakce výše zmíněných subjektů: 
 
Reda Ifrah (odborník s poradním hlasem):   
Reda Ifrah shrnul informace, které vyplývají z reakce uvedených pražských subjektů: Konstatoval 
jednoznačnou spolupráci s Prague City Tourism, které bude přizváno na jednání s Úřadem vlády. Dále 
okomentoval reakci Kanceláře Evropského parlamentu, kde shledal pozitivní reakci a možnost navázání 
spolupráce při komunikační kampani k předsednictví. Co se týče Zastoupení Evropské komise, z reakce 
lze očekávat, že spolupráce bude probíhat hlavně na úrovni pracovní skupiny Úřadu vlády. Na základě 
těchto reakcí bude probíhat další komunikace.       
 
Reakce Jaromíra Beránka: Zastupitel Beránek doplnil, že v případě, že bude obtížné získat od GSA 
reakci, nabízí svou pomoc s komunikací s dotyčným subjektem (GSA reagovalo pozitivně cca 1 hodinu 
po skončení jednání, pozn. tajemnice).  
 
Ad 4) 
Tajemnice dále předala slovo Markovi Polachovi, zaměstnanci Zastoupení  hl. m. Prahy v Bruselu, aby 
přednesl prezentaci plánovaných akcí v Pražském domě během nadcházejícího předsednictví: 
 
Marek Polach (Pražský dům v Bruselu): 
Marek Polach byl pověřen připravením prezentace orientačního plánu akcí, které proběhnou 
v Pražském domě v Bruselu během předsednictví. Polach dále vytyčil hlavní události, na kterých se 
bude Pražský dům podílet: 
 

• Propagace HMP (Den Evropy – den otevřených dveří EU institucí, 9. května 2022) 

• Pouliční festival Czech Street Party (1. července 2022) 

• Vernisáž při příležitosti plenární schůze Výboru regionů (červenec 2022) 

• Diskuzní večer – představení priorit ČR během předsednictví (červenec 2022) 

• Neformální setkání pracovních skupin Rady EU (červenec 2022) 

• Přímý dialog primátorů s Evropskou komisí, primátor hl. města předsedajícího státu po dohodě 

s ostatními účastníky stanovuje jednotlivá diskutovaná témata (září 2022) 

• Design September – jedná se o přehlídku moderního, užitného designu, Zastoupení Prahy 

v Bruselu se festivalu v minulosti opakovaně účastnilo ve spolupráci s UMPRUM 

• Koncert České filharmonie v centru krásných umění BOZAR (21. září 2022) 

• Zasedání představenstva Výboru regionů v Praze (září/říjen 2022) 

• Výstava Toyen v centru BOZAR v Bruselu – výstava tří českých partnerů (MZV, Ministerstvo 

kultury a Úřad vlády), výstava bude převezena z Paříže (říjen 2022) 

• Signal festival – proběhne v Praze i v Bruselu, jako nástroj propagace Prahy a ČR 
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• Vernisáž výtvarných děl při příležitosti plenární schůze Výboru regionů (prosinec 2022)  

• Vánoční koncert v centru BOZAR – akce proběhne za účasti velvyslanectví ČR v Belgii a 

Českého centra  

 

Marek Polach zdůraznil, že seznam není konečný, další akce budou přibývat ve spolupráci se Stálým 

zastoupením ČR při EU i dalšími českými partnery v Bruselu. 

 

V reakci na vystoupení Marka Polacha: 

Reakce Jaromíra Beránka: Zastupitel Beránek poděkoval za prezentaci a pochválil chystaný program, 
který shledává jako velmi zdařilý. 
 
Reakce Redy Ifraha: Reda Ifrah rovněž poděkoval za prezentaci a dodal, že bude zajisté při přípravách 
na předsednictví probíhat úzká spolupráce s Pražským domem v Bruselu. Závěrem uvedl, že veškeré 
aktivity v Praze a v Bruselu by měli být společně koordinovány. Na úrovni Úřadu vlády Reda Ifrah sdělí, 
že je Pražský dům otevřen spolupráci na nadcházejícím předsednictví. 
 
Reakce Marty Gellové: Zastupitelka Gellová reagovala na poznámku Redy Ifraha s dotazem, kdo bude 
koordinátor všech aktivit na úrovni Prahy, a kdo bude komunikovat s jednotlivými subjekty či úřady při 
přípravě akcí. 
 
Reakce Redy Ifraha: Reda Ifrah vysvětlil, že v současné chvíli bude komise vytvářet podklad, návrh pro 
RHMP, s tím, že určení odpovědných osob/odborů za přípravu konkrétních akcí je v pravomoci RHMP. 
V tuto chvíli je důležité vydefinovat preference jednotlivých politických klubů a pak se rozdělí 
odpovědnosti.  
 

Ad5) 

Tajemnice přešla k dalšímu bodu programu a předala slovo Kristýně Jirátové, která v komisi zastupuje 

odbor kultury a cestovního ruchu MHMP a která byla pověřena přípravou prezentace plánovaných akcí 

odboru během nadcházejícího předsednictví. 

 

Kristýna Jirátová (odbor kultury a cestovního ruchu, MHMP): 

Kristýna Jirátová uvedla, že program, který prezentuje, je prozatím rámcový, a že všechny aktivity budou 

projednávány s Pražským domem v Bruselu.  

Jirátová nejprve představila pravidelné akce, které budou pořádány i během předsednictví: 

• Signal festival 

• Letní Letná 

• Noc divadel 

• Design blok, apod (viz elektronická verze prezentace). 

 

Zároveň se nabízí unikátní projekt ve spolupráci s Galerií HMP a IPR, a to skupinová výstava DIALOGY, 

která se představí jak v Praze, tak v Bruselu. Hlavní myšlenkou výstavy jsou „dialogy“ – spolupráce 

českých a dalších umělců z EU. Pro tuto výstavu by byly v Bruselu ideální prostory BOZAR, které jsou 

však předběžně rezervované pro výstavu Toyen.   

Další příležitostí pro spolupráci během předsednictví jsou konference, jako např. Konference o 

udržitelném cestovním ruchu.    
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V reakci na vystoupení Kristýny Jirátové: 

Reakce předsedy Pospíšila: Předseda se ve své reakci vrátil ke zmínce o výstavě Toyen a zajímalo ho, 

v jakém stavu je příprava této výstavy, která by dle jeho názoru byla velmi významnou složkou kulturního 

programu českého předsednictví. Dle své vlastní zkušenosti usoudil, že pečlivá příprava na výstavu, 

navíc v bruselském BOZAR, je časově velmi náročná. 

 

Reakce Kristýny Jirátové: Kristýna Jirátová v reakci poukázala na to, že výstava není připravovaná 

přímo pro BOZAR v Bruselu, ale pro Paříž, odkud by se pouze převezla. Konkrétní stav příprav je možné 

zjistit.   

 
Reakce předsedy Pospíšila: Předseda navrhl aktualizovat informace o stavu příprav této výstavy, jakém 
jsou přípravy stavu, a zda je příprava takto ambiciózní výstavy reálná v daném časovém horizontu. 
Zjištěním informací byl pověřen Marek Polach a Kristýna Jirátová.  
 
 
Ad 6) 
Předseda Jiří Pospíšil poděkoval všem přítomným za diskuzi a požádal tajemnici o shrnutí závěru do 
několika bodů a úkolů na příští jednání: 
 
 

• Hlavním úkolem bude vydefinovat prioritní akce v indikativním seznamu plánovaných akcí 
Úřadu vlády, a to podle politických klubů ZHMP. Zástupci politických klubů budou pověřeni 
probrat seznam akcí ve svém klubu a zhodnotit, kde leží jejich priority, na což bude dán termín 
zhruba 10 pracovních dní (zasláním zadání tohoto úkolu pověřena tajemnice Kučerová; Do 
tvorby podkladu na další jednání bude zapojen R. Ifrah). 
 

• Dalším dílčím úkolem bude zjistit stav příprav výstavy Toyen, která by měla být převezena do 
bruselského BOZAR (pověřen Marek Polach a Kristýna Jirátová). 

 

• Stále čekáme na odpověď GSA, kterou jsme stejně jako další subjekty oslovovali s návrhem 
spolupráce na nadcházejícím předsednictví (GSA reagovalo pozitivně cca 1 hodinu po 
skončení jednání, pozn. tajemnice). V tento okamžik tajemnice ve spolupráci s R. Ifrah 
poděkuje subjektům za reakci. Jakmile obdržíme tuto poslední odpověď a vydefinujeme 
preferované aktivity, navážeme s oslovenými subjekty další komunikaci.   
 

• Příští jednání bude ve formě „brainstormingu“, diskuze nad vydefinovanými prioritami 
politických klubů, proběhne pravděpodobně v pondělí 14. prosince, opět ve formě online 
jednání přes WebEx. Členové komise budou o konání jednání včas informováni tajemnicí.   

 
Předseda komise Jiří Pospíšil poděkoval všem přítomným členům i hostům za účast na 2. jednání a 
ukončil jednání v 17:10 hodin. 

 
Zápis z tohoto jednání bude zaslán všem účastníkům elektronicky. 
 
Za správnost: 
Reda Ifrah  

 

 


